

Appendix
(E.)
No. I.
30th Juny.

couragement of Agriculture in the said District. The Account hereunto annexed, No. 1, shews the Amount of the Sums paid for the purpose aforesaid, leaving a Balance remaining in the Hands of their Treasurer of £63 10, which Balance will not probably be quite sufficient to cover the Premiums offered for the Exhibitions of Grain and of Live Cattle, to take place on the 16th February and 11th March next.

2dly. The printed Advertisement, also here annexed, No. 2, exhibits the nature of the Objects intended to be encouraged by the Society, which the small Funds at its disposal have hitherto restricted to a few principal Branches of Agricultural Industry; but at a future period these may be extended to others, according to the means of the Society.

The Auxiliary Society of Sherbrooke having rendered no Account of the Advances made to it by this, under the Sanction of His Excellency the Governor in Chief, and having besides made no Application to that effect, has not participated in the last Appropriation of £200.

Under a Review of its Labours, the Committee feels itself fully justified in assuring the Legislature that the Institution of this Society has been productive of sensible Advantages not only to the Farmer but to the Public in general. This Conviction naturally induces them to wish to keep pace with the other Districts in their humble Endeavours towards promoting, as far as in them lies, the further Views of the Legislature respecting the Encouragement of Agriculture in this Province.

The whole humbly submitted.

By order of the President and Committee.

Three Rivers, 19th Jan. 1826.

ANT. Z. LEBLANC, Secy. A. S. Three-Rivers.

THE AGRICULTURAL SOCIETY of the District of Three Rivers in Account with DAVID GRANT, Treasurer.

Dr.

1825.					
Oct. 20.	To Cash, Amount of Premiums paid for the Exhibition of Cattle, agreeably to the Rules of the Society,	£62	5	0	
" "	To Do. Amount of Do. paid for the Exhibition of Potatoes, Turnips, &c.	11	5	0	
" "	To Do. paid for the Ploughing Match at River du Loup,	5	5	0	
" 29.	To Do. paid for the Ploughing Match at Three-Rivers, D.50 } Gratifications, 6 }	14	0	0	
" "	To Do. paid Pierre Dargi his Account,	0	7	6	
Dec. 13.	To Do. paid Pierre Portugais his Account,	0	7	6	
1826.					
Jany. 10.	To Do. Amount of Premiums at the Exhibition of Fat Cattle, D. 146,	36	10	0	
" 16.	To Do. paid L. Duvernay for Printing,	3	0	0	
" "	To Do. paid A. Z. Leblanc, Secretary, his Account for Stationary,	3	10	0	
" 17.	To Balance due to the Society,	63	10	0	
		£200	0	0	

Cr.

1825.					
June 10.	By Cash received agreeably to His Excellency the Governor's Warrant,	£200	0	0	

The above Charges are supported by Vouchers in my Hands.

DAVID GRANT, Treasurer A. S. Three-Rivers, 17th January 1826.

Examined and approved the foregoing Account as being correct and supported by Vouchers.

Ls. GUGY, President A. S. T. R.

To the Honorable the Knights, Citizens and Burgesses of Lower Canada, in Provincial Parliament assembled.

No. II.
4th Feby.

Conformably with the annual Duty incumbent on the Agricultural Society for the District of Quebec, of making to the Legislature a Report of their Proceedings, they humbly beg leave to lay before this Honourable House a Return of their operations for the year just ended, with the supposed Results of their Labours, together with their Opinions relative to further Measures which it may be expedient to adopt for the better diffusion of Agricultural knowledge within their Province.

The Society held their usual Exhibitions at convenient seasons respectively for the various Productions and Operations, and they have the pleasure to report that they were all numerously attended; the Articles were excellent in their kind, particularly the Pork and fatted horned Cattle, in both of which it might not have been easy to excell the general appearance of the Animals and of the Meat, even in Countries more favoured by Climate than ours is. The Society would feel happy indeed could they report so favourably of the state of the Sheep of the District; little Improvement has yet been noticed in this valuable Description of Farm Stock; they are willing to account for the apparent tardiness in the improvement of Sheep by the difficulty that exists in procuring a more advantageous Breed. Notwithstanding the length of our Winters, the Society are of opinion that a profitable system of Sheep husbandry might be carried on in this country, were the Wool of such a quality as to render it marketable; with this object in view, the Society have, during several years, held out a fair inducement for the introduction of a Breed of Sheep whose Wool might hereafter become a valuable article of Commerce. The

agement de l'Agriculture dans ledit District. Le compte du Trésorier ci-annexé, No. 1, montre les Sommes payées, et la Balance restant entre les mains dudit Trésorier, ce jour, montant à £63 10 courant, laquelle balance ne sera probablement pas suffisante pour le montant des Prix à décerner aux Exhibitions de Grains et de Bétail vivant, annoncées pour le seize Février et onze Mars prochain.

Secondement. L'Annonce imprimée et y annexée No. 2, fait voir la nature des objets embrassés dans les vues d'encouragement de la Société; les modiques fonds à sa disposition en ont nécessairement restreint l'étendue, mais par la suite diverses autres branches d'industrie rurale pourront être encouragées en proportion des moyens de la Société.

La Société Auxiliaire de Sherbrooke n'ayant pas rendu compte des Sommes à elle ci-devant avancées, sous la Sanction de Son Excellence le Gouverneur en Chef, et n'ayant d'ailleurs fait aucune application à cet effet, n'a reçu aucune partie de la dernière appropriation de £200.

En général, le Comité de direction se croit pleinement justifié par les faits, lorsqu'il assure la Législature que l'institution de la Société a produit des résultats sensiblement avantageux, non seulement aux Cultivateurs, mais au Public en général. Et cette persuasion engage naturellement ledit Comité à désirer de continuer conjointement avec les autres Districts à contribuer leurs faibles efforts pour remplir les vues ultérieures de la Législature, relativement à l'encouragement de l'Agriculture dans la Province.

Le tout humblement soumis.

Par ordre du Président et Comité.

Trois-Rivières, 19 Janvier 1826.

ANT. Z. LEBLANC,

Secrétaire S. A. des Trois-Rivières.

LA SOCIÉTÉ D'AGRICULTURE du District des Trois-Rivières en Compte Courant avec DD. GRANT, Trésorier.

Dr.

1825.					
Octr. 20.	Argent pour Prix payés à l'exhibition des Animaux, conformément aux Règles de la Société,	£62	5	0	
" "	Ditto pour ditto payés pour l'exhibition des Patates, Navets, &c.	11	5	0	
" "	Ditto payé pour le parti de labour à la Rivière du Loup,	5	5	0	
39.	Ditto payé pour le parti de labour aux Trois-Rivières, 50 Piastres } Gratifications, 6 }	14	0	0	
" "	Ditto payé à Pierre Dargi, son compte,	0	7	6	
Déc. 13.	Ditto payé à Pierre Portugais, son compte,	0	7	6	
1826.					
Janvr. 10.	Ditto pour Prix payés à l'Exhibition d'Animaux engraisés, 146 piastres,	36	10	0	
" 16.	Ditto payé à L. Duvernay, son compte d'Impressions,	3	0	0	
" "	Ditto payé à A. Z. LeBlanc, Secrétaire, son Compte pour Papeterie,	3	10	0	
" 17.	Balance due à la Société,	63	10	0	
		£200	0	0	

AVOIR.

1825.					
Juin 10.	Argent reçu sur le Warrant de Son Excellence le Gouverneur,	£200	0	0	

Les Charges ci-dessus sont appuyées de Pièces Justificatives qui sont entre mes mains.

DAVID GRANT, Trésorier S. A. Trois-Rivières, 17 Janvier 1826.

J'ai examiné et approuvé le Compte ci-dessus comme étant correct et appuyé de Pièces Justificatives.

Ls. GUGY, Président S. A. T. R.

Aux Honorables Chevaliers, Citoyens et Bourgeois du Bas-Canada, réunis en Parlement Provincial.

La Société d'Agriculture pour le District de Québec, en obéissance au Devoir qui lui est imposé de faire annuellement rapport de ses Procédés à la Législature, prend humblement la liberté de mettre devant cette Honorable Chambre un Rapport de ses Opérations de l'Année qui vient d'expirer, avec le résultat probable de ses travaux, ainsi que son opinion sur les mesures ultérieures qu'il seroit expédient d'adopter pour mieux répandre dans le District les connoissances relatives à l'Agriculture.

La Société a tenu ses Exhibitions ordinaires aux tems qui convenoient aux Productions et aux Opérations respectives, et elle a le plaisir de faire rapport qu'à toutes ces Exhibitions il a assisté beaucoup de monde; les objets produits étoient excellens dans leur genre, sur-tout le Lard et les Animaux engraisés: il n'auroit pas été facile de trouver de plus beaux Animaux et de meilleure Viande, même dans des Pays où le Climat est plus favorable que dans le nôtre. La Société seroit bien aise de pouvoir faire un Rapport aussi favorable sur les Moutons du District: on n'a encore observé que peu d'amélioration dans ces Animaux: la Société est disposée à attribuer cette lenteur apparente dans l'amélioration des Moutons à la difficulté à se procurer une race plus avantageuse. La Société est d'opinion que nonobstant la longueur de nos Hivers on pourroit en ce Pays-ci élever des Moutons avec profit, si la Laine étoit d'une bonne qualité; dans cette vue la Société a durant plusieurs années offert des Prix raisonnables pour encourager l'introduction d'une race de Moutons dont la Laine puisse devenir par la suite un objet profitable de Commerce: la Société considérant l'exportation de nos produits

Appendice
(E.)
No. I.
30e. Janv.No. II.
4e. Fevr.